

XI. The Surveyor-general's Office shall prepare a plan of each District of the Province, exhibiting thereon every tract granted under certificate of location, and there shall be added to it from time to time all tracts hereafter to be pledged or promised or granted; and as often as a petition shall have the proper sanction for the patent therein prayed for, the Surveyor-general shall without delay file in the Council Office his returns of survey with such clear description of the tract as shall enable the Attorney-general to prepare the draft of the patent, or grant intended to be engrossed for the Great Seal.

XII. The Clerk of the Council shall put the same returns of survey into the hands of the Attorney-general, who shall return them with his draft of the patent into the Office of the Governor's Secretary, to be there stayed or thence issued, as the Governor may see cause to direct.

XIII. The Surveyor-general's Office shall consult the best means and give correspondent orders to its Deputies for preventing unnecessary expense in the surveys; the Crown's interest requiring that the patents receive no more, nor any other tract, than it shall appear from the patent to be the intention of the government to grant him, and the patentee having cause to be contented if the descriptive words in his grant shall enable him to locate and discover with due certainty what tract he is to take; and it being manifest that after such actual survey as shall be requisite to ascertain any particular Township or tract, the description of another contiguous thereto or depending thereon, will not require any field work previous to the grant thereof; all subsequent grants in contiguity and succession properly described in the returns of survey being connected with or depending upon the accurate description and ascertainment of the first tract surveyed.

XIV. The Committee of the Council for reporting upon petitions for lands shall lay aside all such as contain no specific quantity or location of lands desired, and from time to time cause a notification of such imperfect petitions to be published in the Quebec Gazette.

XV. The faith of Government being to be considered as pledged, to all such as have acquired, or shall in future acquire certificates of occupation in due course, the Surveyor-general's Office shall form a schedule of all lots under such certificates in any part of the Province, specifying the petitioners' names, the quantity of the location, the place where, and the date; and a copy thereof shall be lodged in the Office of the Governor's Secretary, another in the Office of the Clerk of the Council, and a copy shall be sent to each of the Boards in the different parts of the Province, and the like practice shall be continued as to all subsequent certificates, at the end of every three months.

XVI. And to the intent that there may be as little trouble and as much expedition as possible, with a saving of all unnecessary expense in obtaining grants and patents, and more especially to favour the Loyalists and other settlers remote from the capital of the Province, the Secretary shall from time to time notify in the Gazette, all such applications for lands as are so far advanced as to be ready for the Great Seal.

Ordered, that all the Boards and officers of the Land-granting Department govern themselves according to the foregoing Rules and Regulations; and that the Clerk of the Council cause the same to be printed, and transmit copies thereof to the different Boards, to be made public in their respective Districts, and to all the Officers concerned.

By His Excellency's Command,

J. WILLIAMS.

Il sera préparé au Bureau de l'Arpenteur-général un plan de chaque District de la Province, qui exhibera chaque lopin de terre concédé sous un certificat du local, et de temps à autre l'on y ajoutera tous lopins de terre qui seront ensuite, engagés, promis ou accordés, et aussi souvent qu'il y aura une requête revêtue de la sanction légale pour la patente qui y est demandée, l'Arpenteur-général filera sans délai au Bureau du Conseil ses rapports d'arpentage avec une description du lopin de terre assez claire pour mettre en état le Procureur-général de préparer le projet de la patente ou concession qui doit être copiée pour le grand sceau.

XII. Le Greffier du Conseil remettra ces rapports d'arpentage entre les mains du Procureur-général qui les rendra avec son projet de patente dans le Bureau du Secrétaire du Gouverneur, pour y rester ou en être tiré comme le Gouverneur trouvera à propos de l'enjoindre.

XIII. L'on consultera au Bureau de l'Arpenteur-général, et il sera donné des ordres correspondants à ses Députés afin d'empêcher les dépenses inutiles dans les arpentages; l'intérêt de la Couronne exigeant que le concessionnaire ne reçoive pas plus, ni aucun autre lopin de terre, qu'il ne paroitra par la patente être l'intention du Gouvernement de lui donner, et le concessionnaire devant être satisfait si les termes qui désignent dans la concession le montant en fait de posséder et de découvrir, d'une manière certaine quel lopin il doit prendre; et étant manifeste qu'après de tels arpentages actuels qui seroient nécessaires pour constater aucune justification particulière, ou étendue de terre, la description d'un autre qui y sera contiguë ou qui en dépendra, n'exigera aucun travail avant la concession d'icelle, toutes concessions subséquentes contigus et se suivant convenablement désignées dans les rapports d'arpentage, étant liées ou dépendantes, sur une exacte description du premier lopin de terre arpenté.

XIV. Le Comité du Conseil pour rapporter sur les requêtes pour terres, montrant de côté toutes celles qui ne spécifient aucune quantité ou situation des terres demandées, et de temps en temps, donnera avis de ces requêtes imparfaites, dans la Gazette de Québec.

XV. La Foy du Gouvernement devant être considérée comme engagée envers tous ceux qui ont obtenu ou qui obtiendront à l'avenir des certificats de possession d'une manière régulière, il sera fait au Bureau de l'Arpenteur-général une liste de tous les lots sous tels certificats dans aucune partie de la Province, dans laquelle seront spécifiés les noms des pétitionnaires, la quantité de terre, la place où elle est située et la date du certificat, et une copie de cette liste sera remise au Bureau du Secrétaire du Gouverneur, une autre dans le Bureau du Greffier du Conseil et il en sera envoyé une copie à chacune des Assemblées dans les différentes parties de la Province, et cette forme sera continuée quant à tous les certificats subséquens, qui seront donnés, à la fin de chaque trois mois.

XVI. Et afin qu'il y ait le moins de trouble, et le plus d'expédition possible et pour exempter toutes dépenses inutiles à obtenir des concessions et des patentes, et plus spécialement afin de favoriser les Loyalistes et autres habitants éloignés de la capitale de la Province, le Secrétaire notifiera de temps en temps dans la Gazette, toutes les demandes pour terres qui seront prêtes pour passer sous le grand sceau.

Ordonné que toutes les Assemblées et officiers du département de la concession des terres, se conformeront aux réglemens ci-dessus, et que le Greffier du Conseil les fera imprimer, et en transmettra des copies aux différentes Assemblées pour les publier dans leurs Districts respectifs, et à tous officiers concernés.

Par Ordre de Son Excellence,

(Signé) J. WILLIAMS.

QUEBEC: Printed by Wm. Brown, in Mountain-street. — A QUEBEC: chez G. Brown, au milieu de la Grande Côte